CATHOLICISM

Lesson 5: The Indispensable Men

QUESTIONS FOR UNDERSTANDING

1. In what ways were Peter and Paul similar to one another? How were they different from each other? (Acts 22:3; 2 Peter 3:15-16; Gal. 1:18)

1.     伯多祿與保祿有何相同之處﹖他倆有哪些不同的地方﹖ (請看 宗22:3﹔伯後3:15-16﹔迦1:18)

2. How is Peter's unique role expressed and evidenced in the Gospels? (Matt. 10:2; Matt. 16:16-18; Jn.1:42; Jn. 21:15-17; Lk. 22:32)

2.     福音是怎樣的描寫及證明伯多祿獨特之處﹖ (請看 瑪10:2﹔瑪16:16-18﹔若21:15-17﹔路22:32)

3. What was the meaning of Jesus re-naming Simon? How do the Old Testament images of kings, prime ministers, and keys help us to understand Jesus' words to Peter in Matthew 16? (Matt. 16; 1Kings 4:1-7; Is. 22:19-23; CCC 551-555)

3.     耶穌替西滿改名有甚麼意思﹖舊約所記述的國王﹐首相及當權者是怎樣的幫助我們明白瑪竇第16章所記述有關耶穌對伯多祿的訓話﹖ (請看 瑪16﹔列上4:1-7﹔依22:19-23﹔天主教教理551-555)

4. What is the relationship between the Transfiguration and the Cross? (Ex. 24:9; 1 Kings 19:8; CCC 554, 699)

4.     耶穌顯聖容與十字架之間有甚麼關係﹖ (請看 出24:9﹔列上19:8﹔天主教教理554 699)

5. What connections are made in the Gospels between Peter's denial of Christ and Christ's affirmation of Peter? Jn 18:18; Jn 21:9; Lk 22:61; Jn 1:42; Matt. 16:16-20; Jn 10:1-21)

5.     福音所記載關於伯多祿否認耶穌﹐及耶穌確認伯多祿的事情，這兩件事有甚麼關連的地方﹖ (請看 若18:18﹔若21:9﹔路22:61﹔若1:42﹔瑪16:16-20﹔若10:1-21)

6. What did Paul give up in becoming a Christian and an Apostle? How did his upbringing and education prepare him for his work as Apostle, preacher, missionary, and theologian? (CCC 32,442)

6.     保祿為了要成為基督徒及宗徒﹐放棄了甚麼﹖他怎樣提升及充實自己去做一個宗徒﹐宣道者﹐傳教士及神學家﹖ (請看天主教教理32, 442)

7. Why did Paul put so much emphasis on the Resurrection in his writings? What is the connection between the Resurrection and the new creation? (1 Cor. 15:13-20; 2 Cor. 5:17; Rom. 6:1-9; Rom. 8:15-25)

7.     為甚麼保祿在他的寫作裡面特意強調“基督的復活”﹖“復活”及“新生”兩者有何相關的地方﹖ (請看 格前15:13-20﹔格後5:17﹔羅6:1-9﹔羅8:15-25)

8. What is justification? What is its place in the plan of salvation? (Rom. 3:21; CCC 2019-21) 

8.     甚麼是“成義”﹖“成義”在耶穌的救贖裡佔一個甚麼位置﹖ (請看 羅3:21﹔天主教教理2019-21)
QUESTIONS FOR APPLICATION:

1. What do the differences in the 'personalities and backgrounds of Peter and Paul suggest about discipleship, leadership, and how God works in and through the Church?

從伯多祿和保祿不同的人格和背景來說，我們對於他們作為宗徒和領袖有什麼看法？
2. What did Jesus mean by calling Peter and his companions to become "fishers of men"? How has God called you to be a fisher of men?

耶穌召叫伯多祿和他的同伴做“漁人的漁夫”是什麼意思？ 天主如何召叫你做“漁人的漁夫”？
3. "Who do people today say Jesus is? Why? Who do you say he is? Why?

今日，一般人認為(以為)耶穌是誰？ 你認為耶穌是誰呢？為什麼？

4. Have you ever experienced the temptation to deny or minimize Christ? To ignore him? If so, what brought about that situation? How does Christ extend his forgiveness to us?

你曾否被引導而嘗試去否定和降低基督的身份，甚至無視他？ 如果是這樣，你為什麼會這樣做？基督却是怎樣的寬恕了我們？
5. What have you learned-or can you learn-from Peter and Paul that will help you in your relationship with Christ?

你可以從伯多祿和保祿身上學到促進你和基督的關係的方法嗎？
6. What does it mean to live "in Christ"? What are ways in which we can grow in God's divine life and experience it more deeply and fully?

生活在基督內是什麼意思？我們可以從什麼途徑使自己更能在天主聖神內成長？
